



# NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

JUNE 2025

ISSUE NO. 126

## **COMMUNITY INFORMATION**

**Taxes can be conveniently paid online or via e-transfer. You can come in and pay using debit, cheque or cash. Visa now accepted with a 2.4% surcharge. Upcoming Council Meeting July 2, 2025**

**For upcoming events and activities please contact: St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert [sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net) Text or call 204-739-3583 Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates**

### RM Staff

**Billie Jean Oliver, CAO  
Amanda Place, Office clerk  
Paul Belair, Admin / ACAO  
Denise Allard, EDO**

**Contact us:  
Phone: 204-646-2259  
Fax: 204-646-2705  
Email: [admin@rmstlaurent.com](mailto:admin@rmstlaurent.com)  
Web: [www.rmstlaurent.com](http://www.rmstlaurent.com)**

**16 St. Laurent Veterans Memorial Rd. Box 220 St. Laurent, MB R0C 2S0**

Homeowners Affordability Tax Credit (HATC) replaces the Education Property Tax Credit Advance (EPTCA) The Homeowners Affordability Tax Credit Advance can only be claimed on a homeowner's principal residence, and only one person can claim the residence per taxation year. If you have previously applied for the EPTCA you DO NOT need to apply for the HATC. If you are a principal homeowner in the RM of St. Laurent and wish to apply for the HATC you can visit or contact the RM of St. Laurent office. If you have not received the HATC on your current year's property tax bill, you will need to claim the tax credit for the current year on your income tax return.

**E Transfers now available to pay your taxes! You can send to: [acao@rmstlaurent.com](mailto:acao@rmstlaurent.com) IMPORTANT!**

**In order to track and apply proper payment you must include your roll number in the comments line.**

## **Tax Installment Payment Program (T.I.P.P) Available in St. Laurent**

The Tax Installment Payment Program (T.I.P.P) is a monthly tax installment payment plan which allows ratepayers to make monthly preauthorized payments for property taxes rather than a single annual payment on October 31st of each year. The T.I.P.P Program runs from January to December of each year. To sign up for the T.I.P.P a Tax Installment Payment Program Agreement Form must be completed and returned to our office along with a copy of a deposit slip or a void cheque, by October 31st, 2025.

**NOTE : T.I.P.P PAYMENT WITHDRAWALS WILL BEGIN JANUARY OF 2026.**

The withdrawals are made on the 15th of each month except in cases where the 15th falls on the weekend or a holiday. The withdrawals will be made on the next business day following the 15th. **NOTE : If you own multiple properties in the Rural Municipality of St. Laurent, you must complete one application per property.**

All property tax levies, current and priors, arrears, and including any supplementary tax levies, or other charges and transfers must be paid in full before the start of the Tax Installment Payment Plan Service (T.I.P.P).

**JULY SUMMER CAMP**  
LAURENT KERBRAT ARENA

Day	Time	Ages	Activities
Monday	10:30 - 12:00	Ages 10 & up	Basketball
	12:30 - 2:30	Ages 10 & up	Assorted games
	2:30 - 3:30	Ages 10 & up	Rollerblading
Tuesday	10:30 - 12:00	Ages 7-12	Art Activities
	12:30 - 1:30	Ages 7-12	Rollerblading
	1:30 - 3:30	Ages 15+	Pickleball
Wednesday	10:30 - 12:00	Ages 7-12	Indoor soccer / basketball
	12:30 - 1:30	Family	Rollerblading
	1:30 - 3:30	Ages 15+	Broomball
Thursday	10:30 - 12:00	Ages 7-12	Art Activities
	12:30 - 1:30	Ages 7-12	Rollerblading
	1:30 - 3:30	Ages 15+	Pickleball
Friday	10:30 - 12:00	Ages 7-12	Indoor soccer / basketball
	12:30 - 1:30	Family	Rollerblading
	1:30 - 2:30	Ages 15+	Broomball
	2:30 - 3:30	Ages 55+	Cardio Drumming

Camp Starts July 7th, 2025  
All participants Must register [rec@rmstlaurent.com](mailto:rec@rmstlaurent.com)  
\$2.00 per time slot

EASE INTO YOUR FRIDAY WITH THIS ALL-LEVELS YOGA CLASS THAT COMBINES GENTLE FLOWING MOVEMENTS WITH DEEP, FEEL-GOOD STRETCHES. WHETHER YOU'RE NEW TO YOGA OR LOOKING TO RESET YOUR BODY AND MIND, THIS CLASS WILL LEAVE YOU FEELING RELAXED, REFRESHED, AND READY FOR THE WEEKEND

STRONGER IMMUNE SYSTEM      IMPROVED LUNG HEALTH  
INCREASED ENERGY      INCREASED FLEXIBILITY

**FLOW AND STRETCH yoga**

4 CLASSES FOR \$32 OR \$10 DROP IN FEE      AGES 15 & UP  
JULY 4,11,18 AND 25  
10:00 AM -11:00 AM  
ST.LAURENT SCHOOL NORTH DOORS

**FREE**  
Requires \$55 refundable deposit upon completion of lessons  
LIMITED SPOTS AVAILABLE

**SUMMER SWIMMING LESSON**

July 7th-11th, 2025  
provided by  
Life Saving Society Instructor  
Location:  
Big Tree Park

[REC@RMSTLAURENT.COM](mailto:REC@RMSTLAURENT.COM)

**FRIDAY NIGHT SOFTBALL**  
Ages 16 +  
If we can get enough interested parties

**Looking for volunteers to work on the ball diamond. Contact Recreation Director Tammy Hiebert [rec@rmstlaurent.com](mailto:rec@rmstlaurent.com)**



# LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

JUIN 2025

PUBLICATION NO 126

## RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

**Les taxes peuvent être réglées facilement en ligne ou par virement électronique. Vous pouvez payer par carte de débit, par chèque ou en espèces. Visa est maintenant acceptée avec une majoration de 2,4 %.**

**Prochaine réunion du conseil  
2 juillet 2025**

**Pour les événements et activités à venir veuillez contacter  
Directeur des loisirs de Saint Laurent  
Tammy Hiebert  
[sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net)  
2047393583  
Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.**

### Employé(e)s de la M.R.

**Billie Jean Oliver,**  
Agente administrative principale

**Amanda Place,**  
Employé de bureau

**Paul Belair,**  
Agent administrative / ACAO

**Denise Allard,**  
Agent de développement économique

**Pour nous joindre :**

**Téléphone:**  
204-646-2259

**Télexcopieur:**  
204-646-2705

**Adresse courriel:**

[admin@rmstlaurent.com](mailto:admin@rmstlaurent.com)

**Site Web:**

[www.rmstlaurent.com](http://www.rmstlaurent.com)

16 Chemin Mémorial  
des anciens  
combattants de Saint  
Laurent  
Case postale 220  
Saint-Laurent, MB  
R0C 2S0

Le crédit d'impôt pour l'accessibilité aux propriétaires (HATC) remplace l'avance du crédit d'impôt foncier pour l'éducation (EPTCA). L'avance du crédit d'impôt pour l'accessibilité aux propriétaires ne peut être demandée que pour la résidence principale d'un propriétaire, et une seule personne peut la demander par année d'imposition. Si vous avez déjà fait une demande pour l'ACIPE, vous n'avez PAS besoin de demander le CIPAP. Si vous êtes propriétaire principal dans la municipalité rurale de Saint-Laurent et souhaitez demander le CIPAP, vous pouvez vous rendre au bureau de la municipalité rurale de Saint-Laurent ou communiquer avec lui. Si vous n'avez pas reçu le CIPAP sur votre avis de taxe foncière de l'année en cours, vous devrez le demander pour l'année en cours dans votre déclaration de revenus.

**Virements électroniques disponibles pour payer vos impôts ! Vous pouvez les envoyer à :**  
[acao@rmstlaurent.com](mailto:acao@rmstlaurent.com)  
**IMPORTANT !**

**Pour suivre et appliquer le paiement, veuillez indiquer votre numéro de matricule dans la ligne des commentaires.**

## Programme de paiement échelonné des impôts (T.I.P.P) Disponible à St. Laurent

Le programme de paiement échelonné des impôts fonciers (T.I.P.P) est un plan de paiement mensuel des impôts fonciers qui permet aux contribuables d'effectuer des paiements préautorisés mensuels pour les impôts fonciers plutôt qu'un seul paiement annuel le 31 octobre de chaque année. Le programme T.I.P.P. se déroule de janvier à décembre chaque année. Pour vous inscrire au programme de paiement échelonné des impôts T.I.P.P, un formulaire d'entente doit être rempli et retourné à notre bureau avec une copie d'un bordereau de dépôt ou d'un chèque annulé, avant le 31 octobre 2025. **REMARQUE : LES RETRAITS DE PAIEMENT T.I.P.P. COMMENCERONT EN JANVIER 2026.** Les retraits sont effectués le 15 de chaque mois, sauf dans les cas où le 15 tombe une fin de semaine ou un jour férié. Les retraits seront effectués le jour ouvrable suivant le 15. **REMARQUE : Si vous possédez plusieurs propriétés dans la municipalité rurale de Saint-Laurent, vous devez remplir une demande par propriété.** Tous les prélèvements d'impôt foncier, actuels et antérieurs, les arriérés, y compris les prélèvements d'impôt supplémentaires ou autres frais et transferts doivent être payés en totalité avant le début du service de plan de paiement échelonné des impôts (T.I.P.P).

**JULY SUMMER CAMP**  
LAURENT KERBRAT ARENA

**Monday**  
10:30 - 12:00 Ages 10 & up Basketball  
12:30 - 2:30 Ages 10 & up Assorted games  
2:30 - 3:30 Ages 10 & up Rollerblading

**Tuesday**  
10:30 - 12:00 Ages 7-12 Art Activities  
12:30 - 1:30 Ages 7-12 Rollerblading  
1:30 - 3:30 Ages 15+ Pickleball

**Wednesday**  
10:30 - 12:00 Ages 7-12 Indoor soccer / basketball  
12:30 - 1:30 Family Rollerblading  
1:30 - 3:30 Ages 15+ Broomball

**Thursday**  
10:30 - 12:00 Ages 7-12 Art Activities  
12:30 - 1:30 Ages 7-12 Rollerblading  
1:30 - 3:30 Ages 15+ Pickleball

**Friday**  
10:30 - 12:00 Ages 7-12 Indoor soccer / basketball  
12:30 - 1:30 Family Rollerblading  
1:30 - 2:30 Ages 15+ Broomball  
2:30 - 3:30 Ages 55+ Cardio Drumming

Camp Starts July 7th, 2025  
All participants Must register [rec@rmstlaurent.com](mailto:rec@rmstlaurent.com)  
\$2.00 per time slot

EASE INTO YOUR FRIDAY WITH THIS ALL-LEVELS YOGA CLASS THAT COMBINES GENTLE FLOWING MOVEMENTS WITH DEEP, FEEL-GOOD STRETCHES. WHETHER YOU'RE NEW TO YOGA OR LOOKING TO RESET YOUR BODY AND MIND, THIS CLASS WILL LEAVE YOU FEELING RELAXED, REFRESHED, AND READY FOR THE WEEKEND

STRONGER IMMUNE SYSTEM  
IMPROVED LUNG HEALTH  
INCREASED ENERGY  
INCREASED FLEXIBILITY

**FLOW AND STRETCH  
yoga**

AGES 15 & UP  
JULY 4,11,18 AND 25  
10:00 AM - 11:00 AM  
ST. LAURENT SCHOOL  
NORTH DOORS

4 CLASSES FOR \$32  
OR  
\$10 DROP IN FEE

**FREE**  
Requires \$65 refundable deposit upon completion of lessons. LIMITED SPOTS AVAILABLE.

**SUMMER SWIMMING LESSON**

July 7th-11th, 2025  
provided by  
Life Saving Society Instructor  
Location:  
Big Tree Park

[REC@RMSTLAURENT.COM](mailto:REC@RMSTLAURENT.COM)

**SOFTBALL DU VENDREDI SOIR**  
**16 ans et plus**  
**Si on arrive à attirer suffisamment de participants**

**Nous sommes à la recherche de bénévoles pour travailler sur le terrain de balle.**  
**Contactez la directrice des loisirs, Tammy Hiebert, [rec@rmstlaurent.com](mailto:rec@rmstlaurent.com)**